
Anteckningar från workshop om spelregler och temafrågor den 28 
september 2023 (utkast på sammanställning) 
 
1. Spelregler: Hur vill vi ha det?  

 

• Det är viktigt att vi är ett vi, både öbor och politikerrepresentanter, inte vi och dem. 

• Vi ska ha en positiv samtalston. 

• Det är viktigt med återkoppling. Till exempel ska frågor som skickas till Ö-dialogen 

tas upp och återkopplas. Det är också viktigt att ö-representanter återkopplar frågor 

från Ö-dialogen till övriga befolkningen på öarna, också med tanke på att behoven är 

olika. Befolkningen på öarna är ingen homogen grupp. 

• Det är viktigt att våra möten är tillgängliga för ö-representanter att ta sig till och från.  

• Det är viktigt att ö-representanter kan påverka hur dagordningen tas fram så att 

dagordningen sätts på ett demokratiskt sätt. 

• När det inte blir bra måste vi kommunicera med varandra och med representanter för 

kommunen. 

• Kommunen har rättighetsbaserade råd där den politiska närvaron från 

kommunstyrelsen är hög och det upplevs vara mer ordning. Råden upplevs som en 

formell remissinstans. Hur står sig Ö-dialogen kontra ett rättighetsbaserat råd? Går det 

att formalisera Ö-dialogen ytterligare som ett rättighetsbaserat råd? 

 

 

2. Önskade och realistiska resultat 

 

Önskade resultat 

• Södra skärgårdens frågor måste in i de strategiska dokumenten i Göteborgs Stad. 

• Den strategiska planen för södra skärgården behöver breddas och täcka alla frågor 

som är viktiga för södra skärgårdens utveckling. Då kan vi få tydlighet i vilka 

nämnder och styrelser som ansvarar för varje fråga och använda Ö-dialogen för att ha 

samtal med dem. Stadens olika aktörer kan samverka genom en strategisk 

övergripande plan. 

• Vi behöver en skärgårdssamordnare som håller ihop skärgårdsfrågorna och som är på 

bollen. Någon behöver ta i övergripande frågor som berör många olika aktörer.   

• Ö-dialogen ska vara lobbyister, vi bör ha förmågor som till exempel föreningen SSIS. 

Vi behöver vara strukturerade i vårt påverkansarbete.  

• Vi är den gruppen som folk kommer till och bollar frågor med. Vi ska vara 

representanter för öbornas röst gentemot politiker och tjänstepersoner i frågor som rör 

södra skärgården.  

 

Realistiska resultat 

• Om vi ska ha kvar Ö-dialogen i nuvarande form måste det vara tydligt vem som tar 

varje fråga vidare och att man får ett svar i sin fråga, till exempel hur går vi vidare 

med frågan, vem gör det och hur går det.  

• Vi måste ha en direktlinje in till våra högsta politiker i kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen. Det vi saknar idag är en hög och återkommande närvaro av våra 

politikerrepresentanter från kommunstyrelsen på Ö-dialogens möten.  

• Det är målfattigt för oss – vi spelar hockey men vi behöver göra fler mål. 



• Mer tydlighet för våra politikerrepresentanter, till exempel vad ska de ta med sig och 

till vilket forum? Viktigt att det blir tydligt vad politikerrepresentanternas roll är i Ö-

dialogen. Nämnden för demokrati och medborgarservice behöver prata om detta och 

ta fram tydlighet i politikernas roll och funktion i arbetsordningen för Ö-dialogen. 

• Mentorskap – när nya politikerrepresentanter väljs behöver de en mentor som tidigare 

har varit politikerrepresentant i Ö-dialogen. Politiker blir omvalda och byts ut – hur 

ser vi till att kunskapen finns kvar? 

• Viktigt med arbetsordningen – där behöver vi förtydliga ansvar, roller, mandat, 

återkoppling och så vidare.  

• Ett demokratiskt forum där alla kommer till tals. Det är viktigt att vi ser till att alla 

kommer till tals på Ö-dialogens träffar och att ö-representanter är med och påverkar 

dagordningen. 

• Öarna behöver samordna sig och prioritera sina frågor eftersom det kan finnas olika 

behov och intressen. Det behövs en samordnare som håller ihop och samlar ihop 

frågorna.  

• Vi har ett stort engagemang men det behövs engagemang uppåt, hos politikerna. Vi 

behöver ha en plan för hur vi kan engagera fler politiker och för våra frågor.  

• Vi behöver en parkeringslista över alla frågor som har behandlats eller ska behandlas 

så att vi kan se vilka frågor som kommit in, status på frågor som tagits upp och vilka 

frågor som ska behandlas. Vi kan också titta på listan i slutet av varje Ö-dialog och 

tillsammans gå igenom vilka frågor som bör prioriteras nästa Ö-dialog. 

 

 

3. Vilka frågor är mest angelägna  
 

1. Strategisk utvecklingsplan för södra skärgården (med olika underplaner). 

Underplaner, till exempel husbygge på Styrsö. Lokala planer för varje ö. Var finns 

själva planerna när de kommer i gång?  

2. Infrastruktur; att få ut/in både människor och gods. (kollektivtrafik och parkering).  

3. En ömsesidig dialog önskas (upplevs ofta som att de får information, men det öborna 

för fram inte tas emot av beslutsfattare.) Klara besked efterlyses, vill inte staden 

detsamma som öborna så är nej ett svar också. Det är bättre än att frågorna bara ligger 

kvar i det oändliga.  

4. Öborna känner att deras frågor inte tas på riktigt allvar när kommunalråd uteblir 

(oerhörd irritation). 

 

 


